

ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၂၈ရက်နေ့မှ စက်တင်ဘာလ ၁၃ရက်နေ့ အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ ဆွေးနွေးမှုများနှင့် တခြားသော ဆက်စပ်သတင်းများအား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်းတင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးသတင်းစုစည်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရက်စွဲမှတ်တမ်းပါအချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများ၏ အမြင်နှင့် အဘော်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာဖော်ပြချက်များအား စုစည်းပေးထားခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေးရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်းများနှင့် လအလိုက်သုံးသပ်ချက်အနှစ်ချုပ်မှတ်တမ်းများအား ပိုမိုကောင်းမွန် စေရန်အတွက် အကြံပြုချက်များပေးပါရန်နှင့် အကြံပြုချက်များပေးလိုပါက [bcmg.burma.org@gmail.com](mailto:bcmg.burma.org@gmail.com) နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

စဉ်	ရက်စွဲ	အကြောင်းအရာ	ရည်ညွှန်း
၂၈	၂၈.၈.၂၀၁၇	<p>ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S) သတ္တမအကြိမ်အစည်းအဝေးကို တောင်ငူမြို့ရှိ ကော်မတီရုံးအစည်း အဝေးခန်းမ၌ ဩဂုတ်လ ၂၈ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ <a href="#">(ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)</a></p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၂၈ ရက်နေ့တွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်ထောင်စုအဆင့်နည်းပညာအထောက်အကူပြု ရုံးအဖွဲ့တို့မှ ဌာနတွင်း အသုံးပြုမည့် ICT နည်းပညာသုံး တိုင်ကြားချက် စီမံခန့်ခွဲရေးစနစ် စတင်လည်ပတ်ရေးအတွက် ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ <a href="#">(JMC Link)</a></p> <p>ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-၂၁ ရာစုပင်လုံဆိုင်ရာ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း နှင့်ကြိုတင်ပြင်ဆင်ခြင်းစကားပိုင်းကို ဩဂုတ်လ ၂၈ရက်နေ့ နံနက်၉နာရီခွဲ တွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနမှ အမှုဆောင်ချုပ်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအောင်စိုး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးဦးခင်မောင်တင်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရာပြည့်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးထွန်းထွန်းနောင်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးတင်မောင်ဝင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်ဇော်ဦး၊ လွှတ်တော်အစုအဖွဲ့ ညီလာခံကိုယ်စားလှယ် ၁၅ ဦး၊ အစိုးရအစုအဖွဲ့ ညီလာခံကိုယ်စားလှယ် ၁၅ဦး၊ တပ်မတော်အစုအဖွဲ့ ညီလာခံကိုယ်စားလှယ် ၁၅ ဦးနှင့် လွှတ်တော်၊ အစိုးရနှင့် တပ်မတော် အစုအဖွဲ့တို့မှ ပါဝင်သည့် ပါဝင်ထိုက်သူ ၁၈ ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲဖွင့်ပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင့်ဆွေမှ အမှာစကားပြောခဲ့ပြီး အစိုးရ၊ လွှတ်တော်နှင့် တပ်မတော်ခေါင်းဆောင် များအကြား အရေးကြီးသည့် မူဝါဒပိုင်းများ တွင် ကြိုတင်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းပြီး ဘုံရပ်တည်ချက်ရယူနိုင်ခဲ့သည့် တိုင် ၂၁ ရာစု ပင်လုံဒုတိယအစည်းအဝေးအပါအဝင် ညီလာခံများ၊ ဆွေးနွေးပွဲများ၌ ကိုယ်စားလှယ်များ၏ တစ်ဦးချင်း စဉ်းစားသုံးသပ်ဆွေးနွေးမှုများကြောင့် ဝိပါဒကွဲလွဲမှုများဖြစ်နေကြောင်း ဦးကျော်တင့်ဆွေ မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ <a href="#">(SC Office Link)</a> <a href="#">(7Day Link)</a></p> <p>မြန်မာအစိုးရ၏ ဖိတ်ကြားမှုဖြင့် ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးဖရန်စစ်သည် နိုဝင်ဘာ ၂၇ ရက်မှ ၃၀ ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံသို့ လေးရက်ကြာ လာရောက်မည်ဟု ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး၏ ဗဟိုကန်နန်းတော်နှင့် တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိ ကက်သလစ်ဆရာတော်ကြီးများအဖွဲ့ချုပ်များမှ ဩဂုတ် ၂၈ ရက်တွင် တရားဝင်ကြေညာခဲ့သည်။ “<a href="#">မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဖြစ်နေတဲ့ ပဋိပက္ခတွေလျော့နည်းပပျောက် ပြီး ချစ်ခြင်းမေတ္တာနဲ့ငြိမ်းချမ်းရေး ကို သယ်ဆောင်လာမယ့် သမိုင်း ဝင်ခရီးစဉ်ဖြစ်တယ်လို့ ဗာတီကန် နန်းတော်က ခရီးစဉ်ရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကို ထုတ်ပြန်ထားပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံခရီးစဉ်ရဲ့ ဆောင်ပုဒ် ကိုက Love and Peace ဖြစ်ပါတယ်</a>” ဟု ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး၏ မြန်မာနိုင်ငံခရီးစဉ်ဆိုင်ရာ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ မြန်မာနိုင်ငံကက်သလစ်ဆရာတော်ကြီး များအဖွဲ့ချုပ် လူထုဆက်ဆံရေးကော်မရှင် ဒါရိုက်တာဖာသာရီရာနိုဗိုးနိုင်မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ <a href="#">(7Day Link)</a></p>	<p>JMC(S)</p> <p>(JMC)</p> <p>၂၀ပင်လုံ Review Meeting</p> <p>ဗာတီကန် ကြေညာချက်</p>
၂၉	၂၉.၈.၂၀၁၇	<p>ထိုင်းနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း ချင်းမိုင်မြို့၌ ဩဂုတ်လ ၂၉ ရက်မှ ၃၁ ရက်နေ့ အထိ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ စင်တာ ENAC မှ ဦးဆောင်ကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲအား ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဥက္ကဋ္ဌ ဖြစ်သည့် NRPC မှ ကျင်းပခွင့်လက်မှတ်ထိုးပေးခြင်းမရှိသော ကြောင့် ထိုင်းအစိုးရမှ ကျင်းပခွင့်ပိတ်ပင်ခဲ့သည်။ စတင်တည်ထောင်ကတည်းက ပုံမှန်ကျင်းပလေ့ရှိသည့် ဝေပွဲအစည်း ဆွေးနွေးပွဲများသည် ယခင် ဦးသိန်းစိန် ဦးဆောင်သည့် အစိုးရလက်ထက်က ထိုင်းအစိုးရထံ တစ်စုတရာတောင်းဆိုခြင်းမရှိကြောင်း၊ ယခု ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်သည့် အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်အစိုးရက ထိုင်းနိုင်ငံအတွင်း မြန်မာနိုင်ငံနှင့်ဆိုင်သည့် အစည်းအဝေးတိုင်း NRPC ထံ ကျင်းပခွင့်ရယူကာ ကျင်းပခွင့်ပြုရန် ထိုင်းအစိုးရအား ပန်ကြားထားသောကြောင့် NRPCထံမှ ခွင့်ပြုချက်ရယူလာလျှင် ကျင်းပခွင့်ပေးနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း အမည်မဖော် လိုသည့် ထိုင်းနိုင်ငံ လုံခြုံရေးအရာရှိ တစ်ဦးမှ ပြောခဲ့သည်။ <a href="#">(သျှမ်းသံတော်ဆင့် Link)</a></p> <p>ကရင်ပါတီများ ပေါင်းစည်းရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဩဂုတ်လ ၂၉ ရက်နေ့ တွင် ကရင်စည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မတီ KUPC မှဦးစီးပြီး ကရင်ပြည်နယ်ရှိ ကရင်နိုင်ငံရေးပါတီ ၄ပါတီမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကရင်ပြည်နယ် ဖားအံမြို့ သုဓမာရာမ ကြားတောရကျောင်းတွင် ဆွေးနွေးပွဲတစ်ခု ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ကရင်ပါတီများပေါင်းစည်းရေးမှာ အဆင့်တစ်ခုသို့ ရောက်ရှိနေပြီး ဆွေးနွေးလျက်ရှိကြောင်း ဇလုံစပေါ်ပါတီမှ</p>	<p>ENAC အစည်းအဝေး NRPC ခွင့်မပြု</p> <p>ကရင်ပါတီများ ပေါင်းစည်းရေး</p>

		<p>ဒုက္ခသည် မန်းအောင်ပြည်စိုင်းမှ ပြောခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်နယ်တွင်းအခြေစိုက်ကရင်ပါတီများဖြစ်သည့် ဖလှုံစတင်ဒီမိုကရက်တစ် ပါတီ (PS DP)၊ ကရင်ဒီမိုကရက် တစ်ပါတီ (KDP)၊ ကရင်ပြည်နယ်ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပါတီ (KSDDP) စည်းလုံးညီညွတ်သော ကရင်အမျိုးသား ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသော်လည်း ဆုံးဖြတ်ချက်တစ်ခုခု ရရှိခြင်း မရှိသေးပါ။ <a href="#">(KIC Link)</a> <a href="#">(Hintha Media Lick)</a></p> <p>တနင်္သာရီ တိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ (JMC-S)၏ (၁၁) ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို ဩဂုတ်လ ၂၉ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ဗြိတိန်မြို့ရှိ ကော်မတီရုံးခန်း၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ <a href="#">(ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)</a></p> <p>မွန်တစ်ပါတီတည်းဖြတ်ရေးကို မွန်အမျိုးသားပါတီက ခေါင်းဆောင်များမှ မဆောင်ရွက်နိုင်သည့်အတွက် ဩဂုတ်လ ၂၉ရက်နေ့တွင် ကျိုက်မရောမြို့နယ် မွန်အမျိုးသားပါတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် ပါတီဝင် ၆၀ ကျော် ပါတီမှ နှုတ်ထွက်ခဲ့သည်။ <a href="#">(RFA Link)</a></p> <p>ဩဂုတ်လ ၂၉ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ Khon Kaen မြို့ရှိ AVANI Khon Kaen Hotel &amp; Convention Center အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် ပဉ္စမအကြိမ်မြောက် ထိုင်း-မြန်မာ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေး 5th Thailand-Myan-mar High Level Committee Meeting သို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်မှ မြန်မာနှင့် ထိုင်းနှစ်နိုင်ငံသည် ခိုင်မာ၍ရည်ကြာသော ဆက်ဆံရေးသမိုင်း အစဉ်အလာရှိခဲ့သည့် အိမ်နီးချင်းကောင်းနိုင်ငံများ ဖြစ်ပြီး ယခု မျက်မှောက်ကာလသည် တပ်မတော်နှစ်ရပ် နှင့် နှစ်နိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေး အကောင်းဆုံး အချိန်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခု အစည်း အဝေးများသည် တပ်မတော်နှစ်ရပ်အကြား ယုံကြည်မှု၊ အပြန်အလှန် နားလည်မှုနှင့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုတို့ကို ပိုမိုအားကောင်း လာ စေရန် တည်ဆောက် သွားနိုင်လိမ့်မည်ဟု အပြည့်အဝယုံကြည်ပါကြောင်း အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားခဲ့ပြီး ထိုင်းဘုရင့်တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ် Gen. Surapong Suwana-adthမှ လည်းအမှာစကား ပြောကြားခဲ့သည်။ <a href="#">(ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link)</a> <a href="#">(MOI Link)</a></p>	<p>(JMC-S) တနင်္သာရီ</p> <p>မွန်အမျိုးသားပါတီ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၃၀	၃၀.၈.၂၀၁၇	<p>ရှမ်းပြည်နယ်နှင့် ထိုင်းနိုင်ငံနယ်စပ်ဒေသများတွင်ရှိသည့် ကောင်းမွန်မှု၊ လွှဲပြောင်းလျှမ်း၊ လွှဲပြောင်းလမ်း၊ ကုန်းကျော်၊ လွှဲပြောင်းဆိပ်ကမ်း၊ လွှဲပြောင်းဝမ်း စသည့် ရှမ်းဒုက္ခသည်စခန်းများမှ ဒုက္ခသည် ၆၀၀၀ ကျော်အား နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ အခြေခံရိက္ခာများ ဆက်လက် ထောက်ပံ့ပေးရန် အတွက် ရှမ်းဒုက္ခသည်များကော်မတီက အရေးပေါ်မေတ္တာရပ်ခံချက်တစ်စောင် ထုတ်ပြန်ပြီး တောင်းဆိုခဲ့သည်။ လာမည့် အောက်တိုဘာလတွင် ကူညီထောက်ပံ့မှုများ ရပ်တန့်မှုဖြစ်သည့်အတွက် ဤကဲ့သို့တောင်းဆိုခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ကုန်းကျော်ဒုက္ခသည်စခန်းမှ စခန်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ လှိုင်လှိုင်လှိုင် ကပြောသည်။ ရှမ်းဒုက္ခသည်များကော်မတီက ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့ရှိ ချင်းမိုင်တက္ကသိုလ်မှလည်းသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ရပ် ကျင်းပခဲ့ပါသည်။ အဆိုပါစခန်းများတွင် ခိုလှုံနေသည့် စစ်ဘေးရှောင် ဒုက္ခသည်များမှာ ပဋိပက္ခကြားရွာမီးရှို့ခံရခြင်း၊ RCSS ကိုထောက်ခံသည်ဟု ဆိုကာ ဖမ်းဆီးနှိပ်စက်ခံရခြင်း၊ အမျိုးသမီးများအဓမ္မပြုကျင့်ခံရခြင်းစသည့် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများကို ခံကြရသဖြင့် ထွက်ပြေးလာကာ အဆိုပါ ဒုက္ခသည်စခန်းများတွင် ခိုလှုံခဲ့ကြခြင်းဖြစ်သည်။ <a href="#">( Irrawaddy Link )</a> <a href="#">( Mizzima Link )</a> <a href="#">( Taifreedom Link )</a> <a href="#">( Standard Time Link )</a> <a href="#">( RFA )</a></p> <p>တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာသဘောတူစာချုပ် -NCA အရအကောင်အထည်ဖော်ရမည့် နောက်ဆက်တွဲ လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခု ဖြစ်သည့် ဒေသဆိုင်ရာအဆင့် JMC-L ရုံးကိုကရင်ပြည်နယ် ဖာပွန်မြို့ရှိပေါင်းရုံးတွင် ဩဂုတ်လ ၃၀ ရက်နေ့ကဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။ JMC-L ကို ဖွဲ့စည်းရာတွင် အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများဘက်မှ တစ်ဦးစီ၊ နှစ်ဖက်အသိအမှတ်ပြုသည့် အရပ်သား ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးစီပါဝင်ကာ စုစုပေါင်းအဖွဲ့ဝင် ၈ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်ပြီး နှစ်ဖက်တပ်များလိုက်နာရမည့် စည်းကမ်းများ၊ အောက်ခြေအဆင့်တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် အခြေအနေများကိုစောင့်ကြည့်၊ စိစစ်ခြင်းနှင့် အငြင်းပွားမှုများကိုညှိနှိုင်းဖြေရှင်းသွားရမည်ဖြစ်သည်။ ဖွဲ့စည်းပုံမှာဥက္ကဋ္ဌ (အစိုးရ) တပ်မတော်မှ ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး၊ ဒုက္ခသည် (၁ ) တိုင်းရင်းသားလက် နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းမှ တစ်ဦး၊ ဒုက္ခသည် (၂) အရပ်သားကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦး၊ အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် (အစိုးရ) မြို့နယ် ထွေအုပ်မှတစ်ဦး၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းမှတစ်ဦး၊ အရပ်သားကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦး၊ အတွင်းရေးမှူး (၁) တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့မှတစ်ဦး၊ အတွင်းရေးမှူး (၂) အစိုးရဘက်မှ တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးတို့ဖြစ်သည်။ ဒေသဆိုင်ရာအဆင့် JMC-L ကိုဖာပွန်တွင် စတင်ဖွဲ့လှစ်နိုင်ခဲ့ပြီးနောက် အခြားနေရာများဖြစ်သည့် တောင်ငူ၊ တားဝယ်၊ ကော့ကရိတ်၊ ကြာအင်းဆိပ်ကြီးစသည်တို့တွင် ဆက်လက်ဖွဲ့စည်းသွားရန်ရှိကြောင်းလည်း ပြည်နယ် အဆင့် JMC-S အဖွဲ့ဝင်များမှ ပြောသည်။ JMC-L ရုံးဖွင့်ပွဲသို့ အရှေ့တောင်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၊ ပြည်နယ် ရဲမှူးကြီး၊ JMC-U မှ ဒုက္ခသည် ၂ ဆရာတော် မက်သရူးအေး၊ KNU မှ JMC-S မှ ဒုက္ခသည် (၁) ဗိုလ်မှူးကြီးစောဖောဒီနှင့် အခြားပြည်နယ် အဆင့်အဖွဲ့ဝင်များတက်ရောက်ခဲ့သည်။ <a href="#">(KIC Link)</a> <a href="#">(ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် Link)</a></p> <p>၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၃၀-၃၁ ရက်တွင် ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ၏ လုပ်ငန်း လမ်းညွှန်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းရေးဆွဲရေးအလုပ်အဖွဲ့သည် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာစိစစ် အတည်ပြုရေး လုပ်ထုံးလုပ်နည်းကို ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ရာတွင် လိုအပ်မည့် အချက်များ (မူကြမ်း)ကို ပြုစုခဲ့သည်။ ထို့အပြင် သက်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်းလမ်းညွှန်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်း များတွင် ဖြည့်စွက်ရန် လိုအပ်သော ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ၏ အစည်းအဝေး ဆုံးဖြတ်ချက်များကိုစုစည်း၍ သက်ဆိုင်ရာ ပြင်ဆင်ချက်များ (မူကြမ်း) ကိုလည်းပြုစုခဲ့သည်။ ပြုစုပြီးသော ဖြည့်စွက်ချက် မူကြမ်းများကိုလာမည့်</p>	<p>IDPs ရှမ်း</p> <p>(JMC-L) ဖာပွန်</p> <p>JMC – U</p>

		<p>ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ၏ အစည်းအဝေးတွင် တင်သွင်း၍ ဆုံးဖြတ်ချက် ရယူကာအတည်ပြု ကျင့်သုံးနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်သည်။ ( <a href="#">JMC Link</a> )</p> <p>ဩဂုတ်လ ၃၀ရက်နေ့တွင် ထိုင်းနိုင်ငံဘန်ကောက်မြို့ရှိ အစိုးရအိမ်တော်ခန်းမ၌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ထိုင်းဝန်ကြီးချုပ် Prayuth Chan-ocha တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ( <a href="#">VOA Link</a> ) ( <a href="#">MOI Link</a> ) ( <a href="#">7day Link</a> ) ( <a href="#">ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link</a> )</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၃၁	၃၁.၈.၂၀၁၇	<p>ရခိုင်ပြည်နယ်နှင့် ချင်းပြည်နယ်ပလက်ဝမြို့နယ် ကုလားတန်မြစ်အနောက်ဖက်အခြမ်း၊ "ကန်သရက်" တောင်တန်းပေါ် မှာ မြန်မာ့တပ်မတော်နှင့် ရခိုင်တပ်မတော် AAတို့အကြား ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ (၃၁) ရက်၊ ညနေ (၃) နာရီ မှ (၄) နာရီခန့်အထိ တစ်နာရီခန့်ကြာ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲအတွင်း တပ်မတော်ဘက်မှ ခြောက်ဦးကျဆုံးခဲ့ပြီး၊ AA ဘက်မှ တစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ တပ်မတော်က AA လှုပ်ရှားသည့် နယ်မြေသို့ ဝင်ရောက်လာသည့်အတွက် တိုက်ခိုက်မှုဖြစ်ခဲ့ရသည်ဟု AA ဘက်မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး၊ တပ်မတော်ဘက်မှလည်း အဆိုပါ တိုက်ပွဲသည် AA ဘက်မှ ချောင်းမြောင်းတိုက်ခိုက်ခဲ့သည့်အတွက် ထိရောက်စွာလက်တုံ့ပြန် တိုက်ခိုက်ချေမှုန်းသွားမည်ဟု စက်တင်ဘာလ ၁ရက်နေ့တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ( <a href="#">VOA Link</a> ) ( <a href="#">AA Link</a> ) ( <a href="#">RFA</a> ) ( <a href="#">ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link</a> ) ( <a href="#">ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link</a> ) ( <a href="#">NAB Link</a> ) ( <a href="#">7day Link</a> ) ( <a href="#">AA Link</a> )</p>	AA- TMT တိုက်ပွဲ
၁	၁.၉.၂၀၁၇	<p>မြန်မာ-အိန္ဒိယ နယ်စပ်တွင် အခြေစိုက်ထားသည့် ALA ဌာနချုပ်အား ဩဂုတ်လ ၂၂ ရက်နေ့က စတင်၍ AA တပ်များက ဝင်ရောက် တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လက်ရှိအချိန်တွင်တော့ ထိန်းသိမ်းလိုက်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း AA ဘက်မှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ AA စစ်ဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ် ထွန်းမြတ်နိုင်မှ "အခု ALP ဌာနချုပ်ကို တည်တည်ငြိမ်ငြိမ်နဲ့ ကျနော်တို့ ထိန်းသိမ်းနိုင်လိုက်ပြီ။ သွေးထွက် သံယို အနည်းဆုံး ဖြစ်အောင် ကိုင်တွယ်ခဲ့ပါတယ်။ ဆုံးရှုံးမှုတွေ အတွက်လည်းစိတ်မကောင်းပါဘူး။ ဒါက အမျိုးသားရေးအတွက် လိုအပ်လို့ လုပ်ရတာ ဖြစ်ပါတယ်" ဟု တိုက်ခိုက်ခဲ့မှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြောကြားခဲ့သည်။ မူလက ဆွေးနွေးရန်ရည်ရွယ်ထားသော်လည်း ALA ဘက်မှ ပစ်ခတ်ခဲ့သဖြင့် အပြန်အလှန် ပစ်ခတ်မှု အဆင့်သို့ ရောက်ရှိသွားခဲ့ပြီး အဆိုပါပစ်ခတ်မှုတွင် ALA ဘက်တွင် ကျဆုံးမှု ရှိခဲ့သလို AA ဘက်တွင်လည်း ၂ ဦး ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ကြောင်း ဗိုလ်ချုပ် ထွန်းမြတ်နိုင်မှ ထပ်လောင်းပြောဆိုခဲ့သည်။ ( <a href="#">AA Link</a> ) ( <a href="#">Irrawaddy Link</a> )</p> <p>တပ်မတော်မှ သတင်းမီဒီယာသမားများအပါအဝင် စွဲဆိုထားသည့် အမှု ၅ မှုကို ကျေအေးပေးလိုက်ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံးမှ စက်တင်ဘာလ ၁ရက်နေ့တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ တပ်မတော်မှ မီဒီယာအချို့အပေါ် ကျေအေးရပ်သိမ်းပေးလိုက်သည့် တရားစွဲဆိုမှုများမှာ ဝန်းသိုမြို့နယ် တရားရုံး၌ ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေပုဒ်မ-၅၀၂ ဖြင့် တရားစွဲဆို ထားသည့် The Daily Eleven Newspaper မှ အယ်ဒီတာချုပ် ဦးဝေမြို့၊ ဗဟန်းမြို့နယ် တရားရုံး၌ သတင်းမီဒီယာဥပဒေပုဒ်မ-၂၅(ခ)နှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ-၆၆(ဃ) တို့ဖြင့် တရားစွဲဆိုထားသည့် The Voice Dailyမှ အယ်ဒီတာချုပ် ဦးကျော်မင်းဆွေနှင့် ကလောင်ရှင် ဗြိတိသျှကိုကိုမောင်၊ သီပေါမြို့နယ်တရားရုံး၌ (၁)၇၂/၂၀၁၇၊ မတရားအသင်းအက်ဥပဒေပုဒ်မ-၁၇(၁)ဖြင့် အမှုဖွင့်လှစ်ထားသည့် DVB သတင်းဌာနမှ အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ ဖြစ်ကြသည့် ဦးအေးနိုင်၊ ဦးပြည့်ဘုန်းအောင်နှင့် ဧရာဝတီ သတင်းဌာနမှ အကြီးတန်းသတင်းထောက် ဦးသိန်းဇော် တို့ဖြစ်သည်။ သို့သော်လည်း သီပေါမြို့နယ်တရားရုံးတွင် သတင်းထောက်သုံးဦးနှင့်အတူ အမှုဖွင့် ဖမ်းဆီးခံထားရသူ သုံးဦး၏ အမှုကို ရုပ်သိမ်းခြင်းရှိမရှိ တပ်မတော်၏ ကြေညာချက်တွင် မဖော်ပြခဲ့ပါ။ ( <a href="#">ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link</a> ) ( <a href="#">VOA Link</a> ) ( <a href="#">RFA Link</a> ) ( <a href="#">Irrawaddy Link</a> ) ( <a href="#">Mizzima Link</a> ) ( <a href="#">Eleven Link</a> ) ( <a href="#">7Day Link</a> ) ( <a href="#">VOA Link</a> )</p> <p>မတရားအသင်း ဆက်သွယ်မှုအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၇ (၁) ဖြင့် ရှစ်လကျော်ကြာ ဖမ်းဆီးအရေးယူခံထားရသည့် မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး (ABSDF) ဗဟိုကော်မတီဝင် ဦးမင်းဌေးကို ကချင်ပြည်နယ် မိုးမောက်မြို့နယ် တရားရုံးမှ အမှုမမြောက် ဟုဆိုကာ စက်တင်ဘာ ၁ ရက်တွင် စီရင်ချက်ချမှတ်၍ တရားသေလွတ်ပေးခဲ့သည်။ ( <a href="#">Mizzima Link</a> ) ( <a href="#">NMG Link</a> ) ( <a href="#">7Day Link</a> ) ( <a href="#">DVB Link</a> ) ( <a href="#">VOA Link</a> ) ( <a href="#">RFA Link</a> ) ( <a href="#">Irrawaddy Link</a> )</p> <p>တပ်မတော်မှ တရားစွဲဆိုထားသော အမှုများအား ရုပ်သိမ်းခဲ့သော်လည်း ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့တွင် ငြိမ်းချမ်းရေး သရုပ်ဖော်ပြကွက်ကပြခဲ့သည့် ကျောင်းသားကိုးဦးအား ပုဒ်မ (၅၀၀) ဖြင့် တရားစွဲဆိုထားသည့် အမှုမပါရှိသေးကြောင်း တရားစွဲဆိုခံ ကျောင်းသားများမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ ( <a href="#">Eleven Link</a> )</p> <p>အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ (NMSP) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား စက်တင်ဘာ ၁ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ (NRPC) ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အတူ (NRPC) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်း၊</p>	<p>ဗိုလ်ချုပ် ထွန်းမြတ်နိုင်</p> <p>သတင်းမီဒီယာနှင့် စစ်ဘက်ဆက်ဆံရေး</p> <p>၁၇/၁ ဦးမင်းဌေး</p> <p>အရပ်ဘက် စစ်ဘက်ဆက်ဆံရေး</p> <p>DASSK – NMSP</p>

		<p>နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမင်းသူ၊ (NRPC) အတွင်းရေးမှူး နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေး၊ မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ နိုင်ငံရေး၊ နိုင်ငံလယ် ကောင်း၊ နိုင်ငံလယ်၊ နိုင်ငံအောင်မင်း တို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ခေါက် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံသားဦးဆောင်သည့်အဖွဲ့အား အလုပ်သဘော နေ့လယ်စာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းစဉ်ခံခဲ့ရပြီး အဆိုပါ နေ့လယ်စာစားပွဲသို့ (NRPC) အဖွဲ့ဝင် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း) မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းနောင်လည်း တက်ရောက်ခဲ့သည်။ <a href="#">(MOI Link)</a> <a href="#">(DVB Link)</a> <a href="#">(SC Link)</a> <a href="#">(VOA Link)</a> <a href="#">(Eleven Link)</a> <a href="#">(7Day Link)</a> <a href="#">(RFA Link)</a></p> <p>ဩဂုတ် ၃၁ ရက်က တပ်မတော်စစ်ကြောင်းတစ်ခုအား ရက်ရှည်တပ်မတော် AA မှ တိုက်ခိုက်ခဲ့မှုအပေါ် တပ်မတော်မှ ပြင်းထန်စွာ ပြစ်တင်ရှုံ့ချကြောင်းနှင့် ထိရောက်စွာလက်တုံ့ပြန်တိုက်ခိုက်သွားမည်ဆိုသည့် သဘောထားထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်ကို တပ်မတော်သတင်းအမှန် ပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှ စက်တင်ဘာလ ၁ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ <a href="#">(Mizzima Link)</a> <a href="#">(Irrawaddy Link)</a> <a href="#">(MOI Link)</a></p> <p>AA စစ်ဦးစီးချုပ်မှ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင်ဖြစ်ပွားလျက်ရှိသည့် ပဋိပက္ခများနှင့် ပတ်သက်ပြီး စရာဝတီသတင်းဌာနသို့ ရှင်းလင်းပြောဆိုခဲ့သည်။ <a href="#">(Irrawaddy Link)</a> <a href="#">(AA Link)</a></p> <p>စက်တင်ဘာလ ၁ရက်နေ့၊ မွန်းလွဲ ၂နာရီတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာဟန်လျန်တို့ နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော် အဆောက်အအုံ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ် နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ <a href="#">(MOI Link)</a></p>	<p>တပ်မတော် ထုတ်ပြန်ချက်</p> <p>ဗိုလ်ချုပ် ထွန်းမြတ်နိုင်</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၂	၂.၉.၂၀၁၇	<p>စက်တင်ဘာလ ၂ရက်နေ့တွင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ခွန်ထွန်းဦး နှင့် မွန်ပြည်သစ်ပါတီ ဒုဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ဟံသာတို့ ရန်ကုန်မြို့၊ SNLD ရုံးချုပ်တွင် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် NCA အပစ်ရပ်စာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးရေးအတွက် စစ်ရေးအရ ဖိအားပေးဆောင်ရွက်တာ မသင့်တော်ကြောင်း နိုင်ငံတော်ရဲ့အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ထံ တင်ပြခဲ့သည့်အကြောင်း နိုင်ဟံသာမှ SNLD ခေါင်းဆောင်များကို ပြောကြားခဲ့သည်။ "ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နဲ့ တွေ့တဲ့အခါမှာ သူ့ရှင်းပြတာ က အားလုံးပါဝင်ရေးဟာ ပိုကောင်းတယ်၊ အားလုံးပါဝင်ဘဲနဲ့ ဒီတိုင်းပဲဆက်သွားမယ်ဆိုရင် သိပ်မကောင်းဘူး အားလုံးပါတာ ပိုကောင်းတယ်၊ နောက်ပြီးတော့ ဒီလက်မှတ်ထိုးဖို့ကိစ္စ၊ ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိဖို့ကိစ္စတွေ ဆောင်ရွက်တဲ့အချိန်မှာ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းတာ ပိုကောင်းတယ်၊ ဖိအားအတင်းပေးပြီးတော့ လုပ်တာမကောင်းဘူး ဆိုပြီးတော့ သူတင်ပြခဲ့တာတွေရှိပါတယ်၊ အဲဒါတွေကို သူ့ရှင်းပြပါတယ်" ဟု SNLD ပါတီ အထွေထွေအတွင်း ရေးမှူး ဦးစိုင်းညွန့်လွင်မှပြောကြားခဲ့သည်။ <a href="#">(RFA Link)</a></p> <p>မွန်အမျိုးသားပါတီမှ ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်နိုင်ရန်နှင့် ၎င်းတို့၏ လျှော့ရဲလာနေသည့်ပါတီအား ပြန်လည် ထိန်းသိမ်းနိုင် ရန်အတွက် လျာထားချိန်ထက် တစ်နှစ်ခွဲစော၍ ပါတီ၏ ဒုတိယအကြိမ်ညီလာခံအား ခေါ်ယူသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း မွန်အမျိုးသားပါတီ အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံလယ်တမားမှ ပြောခဲ့သည်။ <a href="#">(Irrawaddy Link)</a></p>	<p>NMSP - SNLD တွေ့ဆုံ</p> <p>မွန်အမျိုးသားပါတီ</p>
၃	၃.၉.၂၀၁၇	<p>ကျောက်ခဲခရိုင် မိုင်းငေါ့မြို့နယ်ခွဲ မန်ခေါက်ကျေးရွာအုပ်စု မန်ကန်ကျေးရွာဒေသခံတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးလွန်ဌေး(အသက် ၃၂နှစ်)ကို မိုင်းငေါ့ မြို့နယ်ခွဲအခြေစိုက် အစိုးရတပ်မတော်မှ စက်တင်ဘာ ၃ ရက်တွင် တစ်ညဖမ်းချုပ်ကာ ရိုက်နှက် စစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဦးလွန်ဌေးသည် ကျေးရွာမှ မိုင်းငေါ့သို့ ဆိုင်ကယ်ပြင်ရန်အတွက် သွားရာမှ လမ်းခရီးရှိ ထမင်းဆိုင်တွင် ဝင်ရောက်ရာတွင် မိုင်းငေါ့မှ အရပ်ဝတ် တပ်သားများက ရဲစခန်းသို့ ခဏလိုက်ခဲ့ရန် ခေါ်ရာမှ လိုက်သွားခဲ့ကြောင်း၊ ရဲစခန်းမှတစ်ဆင့် မျက်နှာကို အဝတ်စံဖြင့် ပိတ်ကာ ကားဖြင့် တပ်စခန်းရှိရာသို့ ညနေ ၄ နာရီခန့်ကျင်တွင် ခေါ်ဆောင်သွားကြောင်း ရွာခံတစ်ဦးက ပြောသည်။ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားရာတွင် TNLA နှင့် ပတ်သက်မှု ရှိသည်ဟုဆိုကာ ရိုက်နှက်မှုများ ရှိခဲ့ပြီး တညလုံး လက်ပြန်ကြိုးတုတ်ထားခဲ့သည်ဟု ဆိုသည်။ "ဖမ်းပြီးနောက်ရက်(စက်တင်ဘာ ၄ ရက်)မှာ ပြန်လွှတ်ပေးပါတယ်၊ ပြန်လွှတ်ပေးတဲ့အချိန်မှာ သူများမေးရင် အရက်မူးလို့ ဖမ်းထားတယ်လို့ဘဲ ပြောပါ။ သတင်းပေါက်ကြားရင် ပြန်လာဖမ်းမယ်လို့လဲ ခြိမ်းခြောက်သေးတယ်။ တစ်ကယ်တော့ သူက ရိုးရိုးရွာခံပါ။ ဘယ်စစ်တပ်နဲ့မှ မပတ်သက်ပါဘူး" ဟု ၎င်းဒေသခံက ဆက်ပြောသည်။ <a href="#">(Marnagar News)</a></p> <p>တပ်မတော်နှင့် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် (KIA) တို့အကြား တိုက်ပွဲများကြောင့် တနိုင်မြို့ပေါ်သို့ စစ်ဘေးတိမ်းရှောင်နေသူများ နေရပ်ပြန်ရေး ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် စက်တင်ဘာ ၄ရက်နေ့တွင် ကချင်ဘာသာရေး အသင်းအဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များနှင့်အတူ ဒေသခံများ၏ သဘောထားများအား သွားရောက်ရယူမည်ဟု ဖြစ်ကြီးနားမြို့အခြေစိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေးအကျိုးဆောင်အဖွဲ့ (PCG)မှ ဦးလပိုင်ဝန်ဂျာ က ပြောသည်။ ထို့အပြင် စစ်ဘေးရှောင်များ နေရပ်ပြန်နိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာအစိုးရတပ်မတော်၊ ကေအိုင်အေစသည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်း မည်ဟုလည်း ၎င်းက ပြောဆိုခဲ့သည်။ <a href="#">(7Day Link)</a></p> <p>စစ်ရှောင်ပြည်သူ ၅၀၀၀ ကျော် လာရောက်ခိုလှုံနေသည့် မြိုင်ကြီးငူစစ်ဘေးရှောင်စခန်းတွင် အလှူရှင်များ မရှိသလောက် ဖြစ်လာသည့်အတွက်</p>	<p>HR Violation</p> <p>IDPs ကချင်</p> <p>IDPs ကရင်</p>

		<p>စားနပ်ရိက္ခာပြတ်လုနီးပါးဖြစ်နေသည်ဟု စစ်ရောင်စခန်း အတွင်းရေးမှူး ကိုအောင်ဝင်းထွန်းက ပြောသည်။” စားနပ်ရိက္ခာကတော့ အခုကတော့ ဝိုထောင်မှာကို ဆန်းလုံးဝမရှိတော့ဘူး။ ဈေးဝေါပေါရှိနေတဲ့ ဆားတောင်မှ ပြတ်ချင်သလိုဖြစ်နေပြီ။ ထမင်းနဲ့ဟာ ဆိုလို့ရှိရင် အခုဟာက ထမင်းတစ်မျိုးပဲ။ ဘာမှမရှိတော့ဘူး။ တို့စရာကတော့ ဒီနားလေးမှာ ဟင်း တွေဘာတွေ လိုက်ချိုးစားကြတာပေါ့” ဟု ၎င်းကပြောပြသည်။ ဒုက္ခသည်များသည် ပြန်ချင်သော်လည်း မိုင်းအန္တရာယ်ကြောင့် မပြန်ရဖြစ်နေသည်။ (<a href="#">Mizzima Link</a>) (<a href="#">RFA Link</a>)</p>	
၄	၄.၉.၂၀၁၇	<p>တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်း ၈ ဖွဲ့မှ ငြိမ်းချမ်းရေးအကောင်အထည်ဖော်ရာတွင် မဟာဗျူဟာတစ်ခုတည်း ချမှတ်နိုင်ရန်အတွက် အစည်းအဝေးအား စက်တင်ဘာလ ၄ ရက်နေ့တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင်မြို့၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ NCA လက်မှတ် ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ရှစ်ဖွဲ့၏ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ် ဦးဆောင်အဖွဲ့ (PPST) အနေဖြင့် NCAစာချုပ်အား အကောင်အထည်ဖော်မှုအပေါ် အားနည်းချက်၊ အားသာချက်များ ပြန်လည် သုံးသပ်ရန် Review Team (သုံးသပ်ရေးအဖွဲ့) ဖွဲ့စည်းကာ ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှ ၂၇ ရက်ထိ ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNU) ၏ လော်ဒီးလာ ဒေသ လေးဦးစခန်းတွင် သုံးသပ်မှုများ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် အစည်းအဝေး၏ နောက်ဆက်တွဲအဖြစ် ယခုအစည်းအဝေးအား ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ရှစ်ဖွဲ့ ၄ အဖွဲ့ ၀၆ ၇၀ နီးပါး တက်ရောက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ (<a href="#">Eleven Link</a>) (<a href="#">Mizzima Link</a>) (<a href="#">Eleven Link</a>)</p> <p>ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာဆွန်ကော့ရှန်တို့သည် စက်တင်ဘာ ၄ ရက်တွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန် ဧည့်ခန်းမဆောင်တွင် တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် ရခိုင်ပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း မောင်တောဒေသ ဖြစ်စဉ်များ၊ မောင်တောဒေသ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ မောင်တောဒေသအကြမ်းဖက်မှုဖြစ်စဉ်မှန်များကို နိုင်ငံတကာသို့ အလျင်အမြန် အသိပေးနိုင်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များနှင့် မြန်မာ-တရုတ် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (<a href="#">Eleven Link</a>) (<a href="#">MOI Link</a>) (<a href="#">President Office Link</a>) (<a href="#">DVB Link</a>)</p> <p>စက်တင်ဘာလ ၄ရက်နေ့ နေ့လည် ၁၁နာရီအချိန်တွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး H.E. Ms. Retno L.P Marsudi နှင့်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ဒေါက်တာ အီတို ဆုမာဒီ တို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (<a href="#">SC Link</a>) (<a href="#">MOI Link</a>)</p> <p>စက်တင်ဘာလ ၄ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဇေယျာသီရိဗိမာန် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး H.E. Ms. Retno L.P Marsudi တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (<a href="#">ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link</a>) (<a href="#">DVB Link</a>) (<a href="#">SGMAH Link</a>) (<a href="#">MOI Link</a>) (<a href="#">Irrawaddy Link</a>)</p>	<p>PPST Meeting</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၅	၅.၉.၂၀၁၇	<p>မတရားအသင်းအက်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၇ (၁) ဖြင့် အမှုဖွင့်တရားစွဲဆိုခံရသည့် သတင်းသမားများကို တပ်မတော်မှ အမှုရှင်သိမ်း ကျေအေးထားပြီး ဖြစ်သော်လည်း သီပေါတရားရုံးမှ အပြီးသတ် လွှတ်မိန့်မချသေးဘဲ လာမည့်စက်တင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် ထပ်မံရုံးချိန်းခေါ်ယူထားသည်။ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းအရ ခရိုင်ဥပဒေအရာရှိနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့၏သဘောထားမှတ်ချက် မရရှိသေးသဖြင့်အမှုကို အပြီးသတ်လွှတ် မိန့်မချသေးဘဲ ရုံးချိန်းထပ်မံခေါ်ယူရန် မြို့နယ်ဥပဒေအရာရှိမှ တရားရုံးသို့ လျှောက်ထားခဲ့ကြောင်းနှင့် နောက်ဆုံးရုံးချိန်းတွင် ပြီးပြတ်မည်ဟု ယူဆကြောင်း စွပ်စွဲခံရသူများ ၏ အကျိုးဆောင် ရှေ့နေဦးဝင်းမြင့်အောင်မှ အမှု အခြေအနေနှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြောခဲ့သည်။ (<a href="#">7Day Link</a>)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ မိုးနဲမြို့နယ် အတွင်းရှိ ဒေသခံ ပြည်သူများအား ရှမ်းပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JMC-S ဥက္ကဋ္ဌ အရှေ့အလယ်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်သန်းလှိုင်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များက စက်တင်ဘာ ၅ ရက်နေ့တွင် မဟာရန်အောင် အုဋ်ကျောင်းတိုက်၌ လည်းကောင်း၊ မောက်မယ်မြို့နယ် အတွင်းရှိ ဒေသခံ ပြည်သူများအား မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဟိုနမ့်ကျေးရွာ၊ ဥယျာ စမ်း ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ လည်းကောင်း သွားရောက် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (<a href="#">ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် Link</a>)</p> <p>ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးထင်ကျော်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ စက်တင်ဘာ ၅ရက်မှ ၇ရက်အထိ ၃ရက်ကြာ ချစ်ကြည်ရေးခရီးလာရောက်သည့် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ရှိန်နာရန်ဒရာမိုဒီ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ညနေ ၄နာရီ ၄၇ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့်ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်တို့မှ အိန္ဒိယသမ္မတ နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ရှိန်နာရန်ဒရာမိုဒီ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ညပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ အိမ်တော်၌ ဂုဏ်ပြုဥပဇာတီးပွဲဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့သည်။ ညစာစားပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် ဇနီး ဒေါ်ခင်သက်ဌေး၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗိဇယ်ယူနှင့် ဇနီး ဒေါက်တာရွှေလွမ်း၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (<a href="#">MOI Link</a>) (<a href="#">MOI Link</a>) (<a href="#">SC Link</a>) (<a href="#">Eleven Link</a>) (<a href="#">BBC Link</a>) (<a href="#">RFA Link</a>)</p>	<p>၁၇/၁ သတင်းသမားများ</p> <p>JMC – S ရှမ်း</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>

[\(DVB Link\)](#) ([President Office Link](#))

စက်တင်ဘာလ ၅ရက်နေ့ နံနက် ၁၀နာရီတွင် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် H.E. Mr. Sun Guoxiang ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ ပါတီစုံဒီမိုကရေစီခေတ်ကာလ ငြိမ်းချမ်းရေး စတင် ဖော်ဆောင်စဉ်ကပင် နိုင်ငံတော်၏ ပကတိလိုအပ်ချက် ဖြစ်သည့်တို့တာဝန်အရေးသုံးပါးနှင့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်တွင် လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ရန် အချက်နှစ်ချက်ကို ကမ်းလှမ်းခဲ့ကြောင်း၊ ယင်းကမ်းလှမ်းချက်ကို တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များမှ သဘောတူလက်ခံပြီး နိုင်ငံတော် အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များအကြိမ်ကြိမ် ဆွေးနွေးပြီးမှ NCA ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များဖော်ဆောင်ရာ၌ NCA လမ်းကြောင်းပေါ်တွင်သာလျှောက်လှမ်းရန် လိုအပ်ကြောင်း စသည်ဖြင့် ပြောကြားခဲ့ သည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများ တက် ရောက်ခဲ့ပြီး H.E. Mr.Sun Guoxiang နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Hong Liang ၊ စစ်သံမှူးနှင့်တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ([MOI Link](#)) ([Mizzima Link](#)) ([SG. MAH Link](#)) ([ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link](#))

နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး

၆ ၆.၉.၂၀၁၇

မူဆယ်မြို့နယ် နမ့်ကတ်အုပ်စု မန်ကန်ကျေးရွာတွင် စက်တင်ဘာ ၆ရက်၌ မိုင်းပုံးတစ်လုံးပေါက်ကွဲခဲ့ရာ ဒေသခံတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးတားညီ (အသက် ၄၀ နှစ်)ကို ထိမှန်ခဲ့ရာ ဒဏ်ရာပြင်းထန်စွာ ရရှိသည့်အတွက် ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်စဉ် လမ်းတွင် သေဆုံးသွားကြောင်း သိရသည်။ မန်ကန်ရွာဒေသခံတစ်ဦးမှာ "သူကအမှိုက် တွေရှင်းပြီး မီးရှို့ဖို့လုပ်နေတုန်း မိုင်းပုံးက ပေါက်ကွဲသွားတာ။ မြေခွဲလက် ထိ သွားတယ်။ ဆေးရုံရှိဖို့ ခေါ်သွားရင်းနဲ့ဘဲ လမ်းမှာ ဆုံးသွားတယ်။ သူ့မှာက ကျောင်းတက်နေတဲ့ ကလေးနှစ်ယောက်လဲ ရှိသေးတယ်" ဟု ပြောသည်။ ([Marnagar New Link](#)) ([တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link](#))

မြေမြုပ်မိုင်း

မိုးကောင်းမြို့နယ်၊ နမ့်တီးမြို့နှင့် ကဆုန်ရွာသွားလမ်းပေါ်ရှိ ညောင်တောကျေးရွာအထက်၌ လတ်တလောတွင် ထားရှိလာသော တပ်မတော် ဝိတ်ကို ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းပေးရေးအတွက် သက်ဆိုင်ရာအကြီးအကဲများနှင့် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် ကဆုန်ဒေသများမှ စက်တင်ဘာ ၆ရက်နေ့တွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ထံ စာတင်ခဲ့သည်။ ([Kachinwaves Link](#))

IDPs ကချင်

မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်မရောမြို့နယ်အတွင်းရှိ MCL ဘိလပ်မြေစက်ရုံ၌ တည်ဆောက်ထားသည့် ကျောက်မီးသွေးသုံး ဓာတ်အားပေးစက်ရုံမှာ လျှပ်စစ်ဥပဒေနှင့် ညီညွတ်မှုမရှိသည့်အတွက် ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူဆောင်ရွက်ပေးရေး အဆိုအား စက်တင်ဘာ ၆ ရက်တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ဒုတိယအကြိမ် မွန်ပြည်နယ်လွှတ်တော်သတ္တမအကြိမ် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (စတုတ္ထနေ့) တွင် ဦးအောင်ကျော်သူက တင်သွင်းခဲ့သည်။ အဆိုအား ကန့်ကွက်သူများရှိသည့်အတွက် လွှတ်တော်တွင် မဲခွဲဆုံးဖြတ်ရာတွင် ထောက်ခံမဲ ၁၇ မဲ၊ ကြားနေမဲ လေးမဲ၊ ကန့်ကွက်မဲ ခုနစ်မဲနှင့် ပယ်မဲလေးမဲ ရှိခဲ့သဖြင့် အဆိုအား လွှတ်တော်မှအတည်ပြုခြင်းဖြစ်သည်။ ([Eleven Link](#))

ပြည်နယ်များရှိ အငြင်းပွားဖွယ်ရာ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု

ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ဟိုပုံးမြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား စက်တင်ဘာ ၆ ရက်ရှမ်းပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး ဆိုင်ရာပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JMC-S ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် အဖွဲ့ဝင်များမှ ပအိုဝ်းကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသခန်းမ၌လည်းကောင်း၊ မိုင်းပွန် မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဒေသခံပြည်သူများအား မင်္ဂလာဦးပရိယတ္တိ စာသင်တိုက်၌လည်းကောင်း သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ([ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link](#))

JMC-S ရှမ်း

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အိန္ဒိယ သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ရုနီနာရန်ဒရာမိုဒီ တို့ဦးဆောင်သည့် မြန်မာ - အိန္ဒိယနှစ်နိုင်ငံ တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ နှစ်နိုင်ငံတွေ့ဆုံပွဲ တွင် ဖက်ဒရယ် ဒီမိုကရေစီစနစ် ကျင့်သုံးမှုဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာ - အိန္ဒိယ နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်ရေး၊ ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှု၊ နည်းပညာနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ ကိစ္စရပ်များ၊ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေ၊ ဦးကျော်တင့်ဆွေ၊ ဦးသန့်စင်မောင်၊ ဒေါက်တာ သန်းမြင့်နှင့် ဦးဝင်းခိုင်၊ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်နှင့် ဦးမင်းသူ၊ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်မှူးအောင်၊ အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးမောင်ဝေ၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ ခေတ္တရဲချုပ်၊ ညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ်များ၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် အတွင်းရေး မှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ်တို့သည် နှစ်နိုင်ငံအကြား ကျန်းမာရေး၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး၊ ပင်လယ် ရေကြောင်း လုံခြုံရေးနှင့် အဓိကကျသော အဖွဲ့အစည်းများအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက်၊ နားလည်စာချုပ်လွှာများ ကို လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး အပြန်အလှန် လဲလှယ်ခဲ့သည်။ နားလည်မှုစာချုပ်လွှာများလက်မှတ်ရေးထိုးပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ရုနီ နာရန်ဒရာမိုဒီ တို့မှ ပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ခု ဆက်လက်ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ([SC Link](#)) ([Mizzima Link](#)) ([7Day Link](#)) ([DVB Link](#)) ([VOA Link](#)) ([Mizzima Link](#)) ([VOA Link](#))

နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး

၇	၇.၉.၂၀၁၇	<p>ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ စစ်ဘေးရှောင်ဒုက္ခသည် တထောင်ခန့်ကို နေရပ်သို့ ပြန်ပို့ပေးနိုင်ရေးအတွက် PCG မှ စစ်ဘေးရှောင် ဒုက္ခသည်များထံမှ ကောက်ယူ ထားသည့် အသံများကို စုဆောင်းပြီး ကချင် ပြည်နယ်အစိုးရ၊ မြောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တို့ကို ညှိနှိုင်း မညှိအပြင် KIA ဘက်ကိုလည်း ပြောဆို ဆွေးနွေးသွားမည်ဟု PCG မှ ဦးလမိုင်ဂွမ်ဂျာက ပြောဆိုခဲ့သည်။ ထိုသို့ တွေ့ဆုံမှုများပြီးမှသာ စစ်ဘေးရှောင်ဒုက္ခသည်များ၏ နေရပ်ပြန်နိုင်ရေးကိစ္စကို သိရှိရမည် ဖြစ်သည်။ <a href="#">(Irrawaddy Link)</a></p> <p>အစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ ပူးပေါင်း ဖော်ဆောင်နေသော ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်ခွင့်ပြုရန် ရှမ်းနီအမျိုးသားများ တပ်မတော်(SNA)မှ အစိုးရထံစာပို့ ကမ်းလှမ်းထားသော်လည်း အကြောင်းမပြန်သေးကြောင်း SNA ၏ ဗဟိုကော်မတီဝင် ၉၇၂ တပ်မဟာမှူး ဒုဗိုလ်မှူးကြီး ဆေစိုင်းထွန်းမှ ပြောသည်။ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး ဆေစိုင်းထွန်းမှ “ကျနော်တို့ အစိုးရထံ အင်အားစနစ်စုံစုံစနစ်စုံ ပြန်လှည့်ပေးပြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့ထံကို ပင်လုံညီလာခံ ဒုတိယအကြိမ် မတိုင်ခင် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလား မတ်လလားမသိဘူး။ ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်မှာ ပါဝင် ခွင့်ပြုဖို့ ကမ်းလှမ်းထားတယ်။ ဒါပေမဲ့ တစ်ခုတရား အကြောင်းပြန်ကြားလာမှတော့ မရှိသေးဘူး” ဟု ပြောသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် (PC) မှ အမည်မဖော်လိုသူ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက “ ရှမ်းနီတပ်ဖွဲ့ရှိ အချက်အလက်တော့ ကျနော်တို့ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်မှာ မရှိဘူး။ တပ်မတော် အနေနဲ့တော့ အဖွဲ့သစ်တွေနဲ့ ထပ်ပြီးတော့ သီးခြား ပေါ်လစီကို ထုတ် ထားတာမတွေ့ရဘူး” ဟု ပြောသည်။ SNA က နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် အင်အားစနစ်စုံစုံစနစ်စုံ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့ထံ ငြိမ်းချမ်းရေးတွင် ပါဝင်ခွင့်ပြုရန် တင်ပြထားခြင်း ကိစ္စများကို ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အနေဖြင့် မသိရှိကြောင်း အဆိုပါ အဖွဲ့ဝင်ကပြောသည်။ ၂၀၁၇ ခုနှစ်ဩဂုတ် ၅ ရက်က စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဟုမ္မလင်းမြို့နယ်၊ နမ့်စပေါ ကျေးရွာတွင် SNA က မူးယစ် ဆေးဝါး တိုက်ဖျက်ရေးအတွက် ရွာသားများနှင့် ဆွေးနွေးနေစဉ် ဟုမ္မလင်းအခြေစိုက် တပ်မတော် ခြေလျင်တပ်ရင်း (ခလရ ၅၂) နှင့် ထိတွေ့ ပစ်ခတ်မှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြသေးသည်။ ထိုပစ်ခတ်မှုကြောင့် တပ်မတော်မှ တပ်ခွဲမှူး တဦး ကျဆုံးခဲ့ပြီး တပ်ကြပ်တဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သလို SNA ဘက်မှလည်း တပ်ဖွဲ့ဝင်တချို့ ကျဆုံးခဲ့ကာ ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သူများလည်း ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ <a href="#">(Irrawaddy Link)</a></p> <p>နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် အင်အားစနစ်စုံစုံစနစ်စုံ အပါအဝင် နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများနှင့် (NCA) လက်မှတ်ထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်ရှစ်ဖွဲ့ခေါင်းဆောင်များ တွေ့ဆုံ၍ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် ပိုမိုထိရောက်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်ရှိကြောင်း ပအိုဝ်း အဖွဲ့ (PNLO) ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်မှူးကြီးခွန်ဥက္ကာမှ ပြောသည်။ “ညှိနှိုင်းပြီးတော့ သူ့ဘက်၊ ကိုယ့်ဘက် အားမယ့်အချိန်ကို စီစဉ်ရတာကိုး။ နိုင်ငံတော်အကြီး အကဲတွေက အခုက အလုပ်ရှုပ် နေတာကိုး။ ရခိုင်အရေးအခင်းက တစ်ဖက်၊ မကြာခင်မှာလာမယ့် ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံကလည်း တစ်ဖက်၊ အရှေ့တောင်အာရှအရေးကတစ်ဖက် ရှုပ်ယှက် တံနေတဲ့အချိန်မှာ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲတွေ အဘက်ဘက်က စဉ်းစား ဆုံးဖြတ်ဖို့ လိုလာတာကိုး။ ဒါကြောင့် ကျွန်တော်တို့ကလည်း ကသိကအောက်ဖြစ်အောင်တော့ မလုပ်ပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ ညှိ နှိုင်းပြီး လုပ်သွားမှာပါ”ဟု ဗိုလ်မှူးကြီးခွန်ဥက္ကာ မှပြောသည်။ <a href="#">(7Day Link)</a></p> <p>ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ၊ ရှမ်းပြည်တပ်မတော်တောင်ပိုင်း (RCSS/SSA) ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးယွက်စစ်နှင့် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် အင်အားစနစ်စုံစုံစနစ်စုံ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ “အင်အားစနစ်စုံစုံစနစ်စုံ ကျနော်တို့ စိတ်တာကို ကျေးဇူးတင်တယ်။ ကျနော်လည်း အင်အားစနစ်စုံစုံစနစ်စုံ ကို တွေ့ချင်တယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေးပေါ့။ အနိမ့်အေ အတိုင်းဘဲ သွားဆွေးနွေးမယ်”ဟု ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ယွက်စစ်က ပြောသည်။ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးယွက်စစ်၏ နေပြည်တော် ခရီးစဉ်ကို စက်တင်ဘာလ ဒုတိယအပတ်တွင် သွားရောက် ဖြစ်ဖွယ်ရှိပြီး ခရီးစဉ်တွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၏ ဥက္ကဋ္ဌလည်း ဖြစ်သည့် အင်အားစနစ် စုံစုံစနစ်စုံ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းတို့နှင့် တွေ့ဆုံမည်ဟု သိရသည်။ <a href="#">(Irrawaddy Link)</a> <a href="#">(Mizzima Link)</a></p> <p>စက်တင်ဘာလ ၄ရက်နေ့မှ စတင်ပြုလုပ်ခဲ့သော ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဦးဆောင်အဖွဲ့ (PPST)၏ အစည်းအဝေးမှ ငြိမ်းချမ်းရေး အကောင်အထည်ဖော်မှုတွင် တူညီသော မဟာဗျူဟာတစ်ခုတည်း ပူးပေါင်းတင်ပြသွားရန်နှင့် NCA အကောင်အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ အစည်းအဝေး (JICM) ထပ်မံခေါ်ယူရန်အပါအဝင် အချက် ၁၃ ချက်ကို သဘောတူချမှတ်ခဲ့သည်။ “မဟာဗျူဟာက NCA ဘဲ NCA ကို လက်ဆုပ်လက်ကိုင် ထားရမှာ။ အဲဒါဘဲ။ ကျန်တဲ့ဟာက မဟာဗျူဟာ အစိတ်အပိုင်းတွေပေါ့။ အဲဒါတွေ သူတို့ ဆက်လုပ်သွားမယ့်ဒီ ၁၃ ချက်ထဲမှာဒါတွေပါတယ်”ဟု RCSS/SSA ၏ အကြံပေး ဦးခွန်ဆိုင်မှ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ပြောခဲ့သည်။ ကျင်းပသည့် မဟာဗျူဟာရေးဆွဲရေး အစည်းအဝေးတွင် UPDJC နှင့် JMC မှ ခေါင်းဆောင်များ ပါဝင်တက် ရောက် ဆွေးနွေးကြပြီး ၎င်းတို့အဖွဲ့ ၂ ဖွဲ့မှ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ်အတွက် ရေးဆွဲထားသည့် အကြောင်းအရာများအား နိုင်ငံရေးအရာအဆုံးအဖြတ်ပေးနိုင်သည့် PPST မှ အတည်ပြုပေးခဲ့သည်။ <a href="#">(Mizzima Link)</a> <a href="#">(NMG Link)</a></p> <p>ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) နိုင်ငံရေးပါတီများ အစုအဖွဲ့တွင် ရွေးကောက်ပွဲ အနိုင်ရ ၂၃ ပါတီ အနက် ၁၄ ပါတီသာ ပါဝင်ခွင့်ရသောကြောင့် ကျန်ပါတီများအား ပုံစံတစ်မျိုးမျိုးဖြင့် ပါဝင်ခွင့်ရရန် လိုအပ်ကြောင်း UPDJC နိုင်ငံရေး ပါတီအစုအဖွဲ့၊ အတွင်းရေးမှူးအဖွဲ့ဝင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (၂) ဦးစိုင်းကျော်ညွန့်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ <a href="#">(Eleven Link)</a></p>	<p>IDPs ကချင်</p> <p>SNA</p> <p>NCA EAOs</p> <p>RCSS – DASSK</p> <p>PPST Meeting</p> <p>SNLD</p>
---	----------	--	--

		<p>နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ တရားဝင် ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်္ဂါရန်ဒရာမိုဒီသည် ခရီးစဉ်အတွင်း မြန်မာ-အိန္ဒိယ နှစ်နိုင်ငံ ပူးတွဲကြေညာချက်တစ်ရပ်ကို စက်တင်ဘာလ ၇ရက်နေ့တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ <a href="#">(Popular Link)</a> <a href="#">(S C Link)</a> <a href="#">(BBC Link)</a> <a href="#">(Mizzima Link)</a> <a href="#">(MOI Link)</a> <a href="#">(Eleven Link)</a> <a href="#">(RFA Link)</a> <a href="#">(7Day Link)</a></p> <p>မြန်မာနိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ရှင်္ဂါရန်ဒရာမိုဒီ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် စက်တင်ဘာလ ၁၀ရက်နေ့ မွန်းလွဲ(၁၂)နာရီ (၁၀)မိနစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့မှ အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့သည်။ <a href="#">(MOI Link)</a><a href="#">(Myanmar Now Link)</a> <a href="#">(MOI Link)</a> <a href="#">(Popular Link)</a> <a href="#">(Eleven Link)</a> <a href="#">(S C Link)</a></p> <p>တရုတ်နိုင်ငံ အမျိုးသားပြည်သူ့ကွန်ဂရက် အမြဲတမ်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ H.E. Mr. Zhang Dejiang ၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီး ရောက်ရှိနေသည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် ခေါင်းဆောင်သော လွှတ်တော်ချစ်ကြည်ရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဒေသစံတော်ချိန် ၁၀ နာရီ ခွဲတွင် တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီဗဟိုကော်မတီရုံး၌ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ ဗဟိုကော်မတီ၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဝန်ကြီး H.E. Mr. Song Tao နှင့်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီး၊ ဒေသစံတော်ချိန်ညနေ ၅နာရီခွဲတွင် ပေကျင်းမြို့ရှိ တရုတ်နိုင်ငံ၊ ပြည်သူ့ခန်းမဆောင်၌ အမျိုးသားပြည်သူ့ကွန်ဂရက် အမြဲတမ်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ H.E. Mr. Zhang Dejiang နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ လွှတ်တော် ရေးရာကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်များ ဖြစ်ကြသော မန်းညွန့်သိန်း၊ ဦးသန်းညွန့်၊ ဦးခွန်သန်းထူး၊ ဒေါ်ဝင်းဝင်းထွန်း၊ ဦးတင်နု (ခ)ဦးတင်နုအောင်၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ဦးသစ်လင်းအုန်း နှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ <a href="#">(MOI Link)</a></p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၈	၈.၉.၂၀၁၇	<p>ကချင်ပြည်နယ် မန်စီမြို့နယ် မိုင်းခေါင် စစ်ရှောင်စခန်းမှ အသတ်ခံရသူသုံးဦး၏ အမှုကို မန်စီမြို့အခြေစိုက် ခမရ (၃၁၉) တွင် စုံစွဲစစ်ဆေးမှု နှစ်ကြိမ် ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း မိုင်းခေါင် KBC စစ်ရှောင်စခန်းမှ ဦးနော်မိုင်က ဆိုသည်။ ဦးနော်မိုင်မှ “ကျွန်တော်တို့ကို မံစီမြို့ ခေါ်ပြီးစစ်တာ နှစ်ကြိမ်ရှိပြီ။ ဝိုင်းကြီးတစ်ဦး၊ တပ်သားနှစ်ဦးကို ဖမ်းထားတယ်။ တပ်ရင်းမှူးကိုလည်း မန်စီမြို့ပေါ် တပ်ရင်းကိုခေါ်ပြီး မေးမြန်းမှုလုပ်တယ်လို့ သိရတယ်။ ကျွန်တော်တို့ကတော့ သုံးဦးကို မသေဆုံးခင်တွေ့ခဲ့တဲ့ ဦးလန့်န့်ရဲ့ ပြောပြချက်ကို ပြောပြတယ်။ အလောင်းဖော်တဲ့အခါ တွေ့တဲ့အခြေအနေကို ပြောပြတယ်။ စစ်ဆေးတဲ့သူက သူတို့ပြောတာ ဟုတ်သလားဆိုတော့ ဟုတ်ပါတယ်ပေါ့။ ဝန်ခံတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နောက်တစ်ခါတော့ လာရဦးမယ်။ အဲဒီအခါမှ အမိန့်ချမယ်လို့ ပြောတယ်” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ <a href="#">(Eleven Link)</a></p> <p>ကချင်ပြည်နယ် တနိုင်းဒေသ စစ်ဘေးရှောင်တွေ့နေရပ်ပြန်ပို့နိုင်ရေးအတွက် ကချင်ဘာသာရေးအသင်းတော်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ငြိမ်းချမ်းရေး အကျိုးဆောင်များမှ ပြောက်ပိုင်းတိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ရာ သဘောတူညီ ချက်မရရှိခဲ့ကြောင်းသိရသည်။ အထူးသဖြင့် KIOကချင်လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့အနေနှင့် NCAလက်မှတ်မတိုးသေးသည့် အခြေအနေကြောင့် စစ်ဘေးရှောင်များ တောင်းဆိုထား သည့် နမ်းပျူနှင့် အင်ဂါးဂါးရွာတွင် အခြေပြုထားသည့် တပ်မတော်စခန်းကို ရုပ်သိမ်းရန်ကိစ္စမှာ ခက်ခဲမည်ဟု KBCအတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာ ခလမ်ဆန်ဆွမ်မှ ပြောသည်။ “KBCရော RCရော တိုင်းမှူးရော ကျွန်တော်တို့တနိုင်းခရီးစဉ်ကိုတင်ပြတာရှိပါတယ်။ ပြန်ခဲ့သူတွေက ဒီတပ်စခန်း တွေရှိနေရင်တော့ မပြန်ရဲတဲ့စကားတွေသူတို့ပြောကြတယ်။ သူတို့ရဲ့လိုလားချက်ပေါ့။ တပ်စခန်းတွေကိုတပ်မတော်ဘက်ကလည်း သူတို့ရဲ့ လုံခြုံရေးအရ တပ်ဆုတ်ဖို့တော့ ဆုတ်ခွာဖို့တော့ ခက်ခဲမယ်ထင်တယ်။ ကျွန်တော်တို့နဲ့ပြန်ညှိရဦးမယ်။” ဟုဒေါက်တာခလမ်ဆန်ဆွမ်မှ ပြောခဲ့သည်။ <a href="#">(VOA Link)</a></p> <p>မြန်မာနိုင်ငံဒေသတစ်ချို့တွင် လတ်တလောဖြစ်ပွားနေသည့် တိုက်ခိုက်ခံရမှုများကြောင့် ကချင်ပြည်နယ်တွင်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် လုံခြုံရေးကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ကြရန် ပြည်နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှ ညွှန်ကြားချက် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ <a href="#">(RFA Link)</a></p> <p>ကယားပါတီနှစ်ခုဖြစ်သည့် လူမျိုးပေါင်းစုံဒီမိုကရေစီပါတီ(ကယားပြည်နယ်)နှင့် ကယားလူမျိုးစုဒီမိုကရေစီပါတီတို့မှ ပါတီလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်လိုသည့်အတွက် ကယားပြည်နယ်ဒီမိုကရေစီပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခြင်းကို စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့မှ စတင်ပြီး နိုင်ငံရေး ပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၉နှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုလိုက်သည်ဟု ပြည်ထောင်စု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်မှ အတွင်းရေးမှူး ဦးတင်ထွန်းမှ ပြောသည်။ <a href="#">(Popular Link)</a></p> <p>တရုတ်နိုင်ငံ၊ ပေကျင်းမြို့သို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီး ရောက်ရှိနေသော ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်သည် ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၇ နာရီတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၊ ပြည်သူ့ခန်းမဆောင်ကြီး၊ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ တရုတ်ပြည်သူ့နိုင်ငံရေး အတိုင်ပင်ခံ ကွန်ဖရင့် အမျိုးသားကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ H.E. Mr. Yu Zheng Sheng နှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့သည်။ <a href="#">(MOI Link)</a></p> <p>လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ တူရကီနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E Mr.Keren Divanlioglu တို့သည် အဆိုပါ ဝန်ကြီးရုံး၊ မေခလားခန်းမတွင် နေ့လည်ပိုင်း၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ <a href="#">(MOI Link)</a></p>	<p>HR Violation</p> <p>IDPs ကချင်</p> <p>ကချင်ပြည်နယ်</p> <p>ကယားပါတီများ ပေါင်းစည်း</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>



		<p>ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တူရကီနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Kerem Divanlioglu တို့သည် စက်တင်ဘာလ ၈ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးရုံး ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ <a href="#">(MOI Link)</a></p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၉	၉.၉.၂၀၁၇	<p>နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ ရှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးသွားမည်ဟု RCSS မှ ကြေညာခဲ့သည်။ "လက်ရှိအစိုးရလက်ထက်မှာ ကျနော်တို့ရဲ့ ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် လည်း မတွေ့ဆုံ ရသေးဘူး။ ပြီးတော့ ဒီကြားထဲမှာလည်း ကျနော်တို့ အောက်ခြေတပ်တွေမှာ တင်းမာမှုတွေ နည်းနည်းဖြစ် လာတာတွေ ရှိတာပေါ့ နော်။ ဒီဟာကလည်း ကျနော်တို့ ချုပ်ဆိုထားတဲ့ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး စာချုပ်တွေ အပါမှာ အမြင်သဘောထား ကွဲလွဲတာတွေ ရှိနေတယ် ဆိုတဲ့ အတွက်ကြောင့်မို့လို့ လုပ်ငန်းအဖွဲ့နဲ့ ကျနော်တို့ ကြိုတင်ပြီးဆွေးနွေးပြီးတော့ ဒီတစ်ခေါက် လူကြီးခရီးစဉ်ဖြစ်အောင်ပေါ့နော်။ ကျနော်တို့ ယုံကြည်မှု တွေ တည်ဆောက်နိုင်အောင်ပေါ့နော် ဆွေးနွေးကြခြင်းဖြစ်ပါတယ်" ဟု RCSS ပြောခွင့်ရ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းမိန်းမှ ပြောသည်။ <a href="#">(RFA Link)</a> <a href="#">(DVB Link)</a> <a href="#">(Tai Freedom Link)</a> <a href="#">(Popular Link)</a></p> <p>NCA လက်မှတ်ထိုးရစ်ဖွဲ့နှင့် ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) တို့ စက်တင်ဘာ ၉ ရက်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ချင်းမိုင် ၌ တွေ့ဆုံ ၍ အပစ်ရပ်ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးဆိုင်ရာများ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲတွင် NCA လက်မှတ်ထိုးရစ်ဖွဲ့ဘက်မှ ပဒိုစောတာ ဒိုမှူး၊ ဒေါက်တာရွှေခမ်း၊ ဗိုလ်ချုပ်စောအိုင်းဇော်စိုး၊ ဆလိုင်ယောအောင်တို့ ပါဝင်ပြီး UNFC ဘက်မှ ဗိုလ်ချုပ်ဘီထူး၊ ဦးမင်းထွန်းနှင့် နိုင်အောင် မင်းတို့ ပါဝင်သည်။ "JMC (တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ) မှာ ရှိတဲ့ အကြောင်းအရာတွေ ဆွေးနွေးတာ၊ ကျွန်တော်တို့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အခြမ်းမှာ သဘောထားတစ်ခုတည်းဖြစ် အောင် ဆွေးနွေးတာ" ဟု နိုင် အောင်မင်းကဆိုသည်။ NCA လက်မှတ်ထိုးရစ်ဖွဲ့၏ ကိုယ်စားလှယ် ဆလိုင်ယော အောင်က "ကျွန်တော်တို့ဆွေးနွေး ဖြစ်တာတော့ JMC နဲ့ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတကာရဲ့ ပါဝင်မှုကိစ္စပေါ့။ နောက်တစ်ရက် အရပ်သားတွေ ကာကွယ်ပေးရေးကိစ္စတွေပါတယ်" ဟုပြောသည်။ <a href="#">(7 Day Link)</a></p> <p>တိုင်းဒေသ စစ်ဘေးရှောင်များမှ နေရပ်သို့ အမြန်ဆုံးပြန်နိုင်ရေးသဘောထားပေးခဲ့သဖြင့် နေရပ်ပြန်ရေးအတွက် တပ်မတော်မှ မိုင်းရှင်းလင်း ရေးဆောင်ရွက်မည်ဟု သိရကြောင်း မြစ်ကြီးနားမြို့အခြေစိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးရေး အကျိုးဆောင်အဖွဲ့ (PCG) မှ ဦးလှိုင်ဝန်ဂျာမှ ပြောသည်။ "တပ်မတော်ဘက်ကလည်း ပြည်သူလူထုတွေ ကိုယ့်ဒေသကို ပြန်နိုင်ဖို့အားပေးပါတယ်။ သဘောတူညီမှုတွေ ရှိတယ်။ ဒါပေမဲ့ လူ ထုရဲ့ တောင်းဆိုမှုအပေါ်မှာ တပ်မတော်ဘက်က စစ်ရေးအရ ဘယ်လိုသဘောထားရှိသလဲဆိုတာ ဘာမှမသိရသေးဘူး။ လောလောဆယ် တိုင်းမှာရှိတဲ့ ဒုက္ခစာစုနဲ့ တွေ့တဲ့အချိန်မှာ သူတို့ကလူထုတွေရှေ့မှာ လူထုပြန်နိုင်အောင် အဲဒီမှာရှိတဲ့ မိုင်းထောင်ထားတာ ဘာညာအားလုံးရှင်းလင်းရေး လုပ်ပေးပါမယ်ဆိုတဲ့ အသံလည်း ကြားသိရတယ်" ဟု ဦးလှိုင်ဝန်ဂျာမှဆိုသည်။ <a href="#">(7 Day Link)</a></p> <p>တရုတ်နိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီး အလည်အပတ်ရောက်ရှိနေသည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် ခေါင်းဆောင်သော လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ဒေသ စံတော်ချိန်နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် ပေကျင်းမြို့မှ ကုမင်းမြို့သို့ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာပြီး ကုမင်း အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်မှတစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့သည်။ <a href="#">(MOI Link)</a></p>	<p>RCSS ကြေညာချက်</p> <p>PPST – UNFC</p> <p>IDPs ကချင်</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>
၁၀	၁၀.၉.၂၀၁၇	<p>ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက်ပြီး နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဆွေးနွေးရန်အတွက် ရှမ်းပြည်ပြန်လည် ထူထောင်ရေးကောင်စီ RCSS/SSA ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးယွက်စစ်သည် အစိုးရ၏ ဖိတ်ခေါ်ချက်အရ စက်တင်ဘာလ ၁၀ ရက်နေ့တွင် နေပြည် တော်သို့ ရောက်ရှိခဲ့သည်။ <a href="#">(BBC Link)</a></p>	<p>RCSS - DASSK</p>
၁၁	၁၁.၉.၂၀၁၇	<p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ လွယ်ခလေးကျေးရွာအထက်ဖက်တွင် တအာန်အမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း ၉၈၇ နှင့် မြန်မာတပ်မတော် တပ်မ(၇၇)တို့ နံနက်ပိုင်း (၀၉:၁၅)နာရီမှ (၁၀:၂၅)ထိ နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင် တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တပ်မတော်မှ အင်အား ၁၀၀ခန့်ဖြင့် လာရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည့်အတွက် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားရခြင်း ဖြစ်သည်ဟု (TNLA) မှ သတင်းနှင့် ပြန်ကြားတာဝန်ခံ ဗိုလ်မှူး မိုင်းအိုက်ကျော်မှ ပြောသည်။ <a href="#">(NMG Link)</a> <a href="#">(PSLF/TNLA Link)</a> <a href="#">(Northern Alliance - Burma Link)</a></p> <p>စက်တင်ဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၁၁နာရီအချိန်ခန့်တွင် သီပေါမြို့နယ် စိန်ကျော့အုပ်စု တောင်ဘက် ဂမိုင်ခန့်အကွာ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် SSPP/ SSA နှစ်တွေးတပ်စခန်းအား အစိုးရတပ်မတော် ခြေလျင်တပ်ရင်းစခန်းအမှတ်၁၄၇ မှ သွားရောက်တိုက်ခိုက်ခဲ့သည်။ ထိုကဲ့သို့ တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့ ခြင်းကြောင့် ဒေသအတွင်း ရွာသူရွာသားများ ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရကြောင်း ကြားသိရသည်။ <a href="#">(သျှမ်းသံတော်ဆင့် link)</a></p> <p>စက်တင်ဘာလ ၁၁ရက်နေ့တွင် ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်၊ နမ့်ဖက်ကာအုပ်စု၊ ဟိုမောကျေးရွာ၌ နေထိုင်သူ မိုင်းအိုင်လာသည် ဟင်းခြံသို့ ဆင်းရာတွင် မြေမြုပ်မိုင်းနင်းမိသဖြင့် မိုင်းပေါက်ကွဲခဲ့ရာ နေရာမှာပင် ဆုံးပါး ခဲ့သည်။ <a href="#">(TNLA Link)</a></p> <p>အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာနဥက္ကဋ္ဌ၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ရှမ်းပြည် ပြန်လည်</p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>SSPP – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>မြေမြုပ်မိုင်း</p> <p>နိုင်ငံတကာ</p>

ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA) ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးယွက်စစ် ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့တို့ စက်တင်ဘာ ၁၁ ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့်ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ လက်ခံ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ အတူတကွ ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်နိုင်ဖို့အတွက် တင်းမာမှုတွေ ဖြေလျော့ပြီး ယုံကြည်မှု တည်ဆောက်နိုင်အောင် အခုလို လာရောက် တွေ့ဆုံခြင်းဖြစ်သည်ဟု RCSS အဖွဲ့မှ ဒုတိယဗဟိုဌာနကြီးစိုင်းမိန်းမှ ပြောသည်။ "အနှစ်ချုပ်ပြောရမယ်ဆိုရင် ကျနော်တို့အချက် သုံးချက် လေးချက် လောက်ပေါ့နော်။ အဓိကအားဖြင့် ကျနော်တို့ အတူတကွ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်သွားမယ့်သူတွေဖြစ်တယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ကျနော်တို့ ကြားဆံ့မှာ နားမလည်မှုတွေကို နားလည်မှုရလာအောင် ကျနော်တို့ တင်းမာမှုတွေကို ဖြေလျော့သွားအောင်၊ ကျနော်တို့ အပြန်အလှန် တွေ့ဆုံခြင်း အားဖြင့် ယုံကြည်မှုတွေကို တည်ဆောက်နိုင်အောင် ဆိုပြီးတော့ လာရောက်တွေ့ ဆုံတယ်။ ဒီအချက်က တစ်ချက်ပေါ့နော်။ ဒီကြောင့်ပဲ ကျနော်တို့ကြား ဆံ့မှာ နားလည်မှုတွေရခဲ့တယ်" ဟုပြောသည်။

တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့်အတူ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံ ရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်အောင်၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေး ပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်း၊ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးမင်းသူ၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဖော်ဌေး တက်ရောက်ကြပြီး ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/ SSA) ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးယွက်စစ်နှင့်အတူ အတွင်းရေးမှူး (၃) ဦးစိုင်းငင်း၊ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ကော်မတီဝင် ဦးစိုင်းမိန်း၊ PMC မှ ဦးစိုင်း လျန်း၊ ရုံးအဖွဲ့မှ ဦးခမ်းစံနှင့် ဦးဟောင်းခမ်းတို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(RFA Link\)](#) [\(MOI Link\)](#) [\(DVB Link\)](#) [\(Eleven Link\)](#) [\(The Ladies Link\)](#) [\(7Day Link\)](#) [\(Popular Link\)](#) [\(Mizzima Link\)](#) [\(သျှမ်းသံတော်ဆင့် Link\)](#) [\(SC Link\)](#)

ဆက်ဆံရေး

နိုင်ငံတော်အစိုးရကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့် ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ /ရှမ်းပြည် တပ်မတော် (RCSS/SSA) ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့၏ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်ဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကို နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ် ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန (NRPC) အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ (NRPC) ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်အောင်၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့်ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဝင်းမြတ်အေး၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်းထွန်း၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ် တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်နှင့် အတွင်းရေးမှူးဦးခင်ဇော်ဦး၊ သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီးဦးမင်းသူ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် အောင်စိုး၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်သန်းထွဋ်၊ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်တင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဖော်ဌေး၊ ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA) ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးယွက်စစ်၊ အတွင်းရေးမှူး(၃) ဦးစိုင်းငင်း၊ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီဝင်များဖြစ်သော ဦးခေးပျူနှင့် ဦးစိုင်းမိန်း၊ PMC မှ ဦးဆောင်းဟန်၊ ဦးစိုင်းဟန်နှင့် ဦးစိုင်းလျန်း၊ စီးပွားရေးဌာန ဌာနမှူး ဦးအောင်တိန်း၊ ဆက်ဆံရေးရုံး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုင်းဦး၊ ရုံးအဖွဲ့မှ ဦးခမ်းစံနှင့် ဦးဟောင်းခမ်းတို့ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(VOA Link\)](#) [\(MOI Link\)](#) [\(SC Link\)](#)

RCSS – Gov Meeting

စက်တင်ဘာလ ၁၁ ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းနှင့် ရှမ်းပြည်ပြန်လည် ထူထောင်ရေးကောင်စီ/ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA) အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးယွက်စစ်နှင့်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် RCSS/SSA အဖွဲ့မှ ဒုတိယဗဟိုဌာနကြီး စိုင်းမိန်းမှ "ကျနော်တို့နဲ့ တပ်မတော်ကြား မှာ တင်းမာမှုတွေကို ပြန်ပြီး နားလည်မှု ရအောင် ဆက်ပြီး ဘယ်လို ဆွေးနွေးကြမလဲ။ တင်းမာမှုတွေကို ဘယ်လို ဖြေလျော့ကြမလဲ။ အဓိက အားဖြင့် ကျနော်တို့တပ်တွေ တိုက်ပွဲဖြစ်ခြင်းအားဖြင့် ပြည်သူလူထုတွေကို ထိခိုက်နိုင်တယ်။ ဒါကြောင့်မို့လို့ ၂ ဖက် တပ်တွေ ထိတွေ့မှု မဖြစ် အောင် ပိုကြိုးစားဖို့ သဘောထား ရှိခဲ့ပါတယ်" ဟု ပြောသည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းနှင့်အတူ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်ရုံး (ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး (RCSS/SSA) အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ [\(Irrawaddy Link\)](#) [\(တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link\)](#)

RCSS – TMT Meeting

စက်တင်ဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေး ကောင်စီ၊ ရှမ်းပြည်တပ်မတော် (RCSS/SSA) ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးယွက်စစ် နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ တွေ့ဆုံမည်ဟု ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ (SNLD) မှ တွဲဖက်အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး (၂) ဦးစိုင်းလိတ် မှ ပြောသည်။ "၁၄ ရက်နေ့ တွေ့မယ်ပြောပါတယ်။ နေရာနဲ့အချိန်တော့ မသိသေးဘူး။ ကျွန်တော်တို့နဲ့ တွေ့မယ်ဆိုတာပဲ သိရသေး တယ်။ ဘယ်သူတွေပါမလဲ ဆိုတာတော့ မသိရသေးဘူး။ အဓိကတော့ သူ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နဲ့ တွေ့ခဲ့တယ်။ ဒုတိယချုပ်နဲ့ တွေ့ခဲ့တယ်။ နောက် ဦးကျော်တင်အောင် အစရှိတဲ့ ပုဂ္ဂိုလ်တွေနဲ့ တွေ့ခဲ့တော့ ပထမတစ်ချက်ကတော့ NCA နဲ့ ပတ်သတ်ပြီးတော့ ဘယ်လို ဆက်လက်ပြီး အကောင် အထည် ဖော်သွားမလဲပေါ့။ နောက် နိုင်ငံရေးမူဘောင်နဲ့ ပတ်သတ်ပြီးတော့မှ ပြုပြင်စရာရှိတယ်။ ပြန်ပြီး သုံးသပ်စရာရှိတယ်လို့ သူတို့ ပြောနေ ကြပါတယ်။ အဲဒီတော့ ဘယ်လို အပိုင်းတွေကို သူတို့ ပြန်ပြီး ပြင်နိုင်မလဲ ဆိုတာကိုလည်းပဲ ဆွေးနွေးဖို့ ရှိပါတယ်။ နောက်ဆုံး တစ်ချက်ကတော့ ငြိမ်းချမ်းရေးနဲ့ ပတ်သတ်ပြီး ဘယ်လို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မလဲ။ လာမယ့် တတိယအကြိမ် ၂၁-ပင်လုံကြရင် နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ သဘောတူညီ ချက်ကို အမျိုးသားအဆင့်မှာ ဘယ်လို ဆွေးနွေးကြမလဲ။ ဘယ်လို သဘောတူညီချက်ရအောင် ဘယ်လို ချဉ်းကပ်မလဲ။ ဒါတွေ ဆွေးနွေးသွားဖို့ ရှိပါတယ်" ဟု ဦးစိုင်းလိတ်မှ ပြောကြားသည်။ [\(The Ladies Link\)](#)

RCSS – Party

ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U)အစည်းအဝေးကို စက်တင်ဘာ ၂၀ ရက်နေ့က စတင်၍ ရန်ကုန်မြို့၌ သုံးရက်ကြာကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ “(၁၂)ကြိမ်မြောက် ပြုလုပ်တဲ့ အစည်းအဝေးမှာ ဒီနှစ်လအတွင်း JMC အောက်ခြေအဖွဲ့ အစည်းအသီးသီးက လုပ်ဆောင်ချက်တွေကို ပြန်လည်သုံးသပ်တာနဲ့ တခြားဖူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးမှုတွေ ပါဝင်ပါမယ်”ဟု JMC အလုပ်အဖွဲ့ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ဆိုင်းပန်မှ ပြောသည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ဒေသအဆင့် JMC ကော်မတီများဖွဲ့ စည်းရေးနှင့် တပ်မတော်နှင့် RCSS လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တို့ အကြား တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခြင်းအကြောင်းရင်းနှင့် စွပ်စွဲချက်များ အပေါ် စိစစ်အတည်ပြုရေးအဖွဲ့၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်များကို ထည့်သွင်း ဆွေးနွေးဖွယ်ရှိကြောင်း JMC-U အတွင်းရေးမှူး(၁) ဒေါက်တာရွှေခမ်းမှ ပြောကြားသည်။ (7Day Link)

JMC - U Meeting

ခေါင်းဆောင်ပိုင်း ပြန်လည်ရွေးချယ်မည့် ညီလာခံကျင်းပနိုင်ရေး မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ကျောင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်တပ်ဦး (ABSDF) ဗဟိုကော်မတီ အစည်းအဝေးကျင်းပနေကြောင်း ABSDF ဗဟိုဦးဆောင် ကော်မတီဝင် ဆလောင်းယောအောင် မှပြောသည်။ ‘ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ အရ သုံးလနှစ်ကြိမ် မြောက်လပွဲရွှေ့ ခွင့်ရှိမယ်၊ မြောက်လရွှေ့ထားပြီး ဖြစ်တဲ့အခါကျတော့ ဒီအပေါ်မှာ တစ်ခုခုဆိုဖြစ်ပြီး လုပ်ရမှာဖြစ် ပါတယ်။ ထပ်ရွှေ့မှာမဟုတ် တော့ဘူး။ ရက်သတ်မှတ်ဖို့ ဆုံး ဖြတ်ရမှာ’ဟု ဆလောင်းယော အောင်မှ ပြောသည်။ (7 Day Link)

ABSDF

ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ရှမ်းပြည် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS/SSA) ဥက္ကဋ္ဌဗိုလ်ချုပ်ကြီး လွှတ်တော်တို့ နှစ်ဖက်တင်းမာမှု အခြေအနေများအား တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရာ၌ နားလည်မှုရရှိခဲ့ကြောင်း RCSS ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းမိကားက ပြောကြားခဲ့သည်။ တပ်မတော်နှင့် ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS)တို့အကြား တိုက်ပွဲထပ်မံမဖြစ်ပွားရေးအတွက် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများ လှုပ်ရှားမည်ဆိုပါက ဆက်ဆံရေးရုံးများမှတစ်ဆင့် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရန် ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် RCSS ဘက်က တင်ပြခဲ့သည်။ (Eleven Link) (7 Day Link)

RCSS

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ၏ (၁၀) ကြိမ်မြောက် လူထုတွေ့ဆုံပွဲကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ ၆ ရက်နေ့တွင် သရက်ချောင်းမြို့နယ် မာလကာချောင်းကျေးရွာ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ လူထုတွေ့ဆုံပွဲသို့ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ရပ်မိရပ်ဖများနှင့် မာလကာချောင်းကျေးရွာနှင့် ပတ်ဝန်းကျင်ကျေးရွာများမှ ပြည်သူလူထုများအပါအဝင် စုစုပေါင်း လူဦးရေ (၂၇၀) ခန့် တက်ရောက်ခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ဒေသခံများအား နှစ်ဘက်လေးစားလိုက်နာရမည့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာကျင့်ဝတ် (CoC) အကြောင်းအရာများအား ရှင်းလင်းခြင်း၊ တိုင်ကြားမှုလုပ်ငန်းစဉ်များအကြောင်း တင်ပြခြင်းနှင့် NCA အကြောင်း ရှင်းလင်းခြင်းတို့ကို ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီက ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (JMC Link)

JMC -S တနင်္သာရီ

ဖွန်လဆန်းပိုင်းက ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်းမြို့နယ်ရှိ ပယင်းမော်၊ ရွှေမော်တို့မှ ဆယ်ရက်အတွင်း ထွက်ခွာကြရန် သတိပေးစာများ ကြံချသည့် ရဟတ်ယာဉ်အတွင်း ရှိနေသော်လည်း စာကြွလုပ်ငန်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိကြောင်း ကချင်ပြည်နယ်လွှတ်တော် စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် ပြည်သူ့ဝေငွေစာရင်းကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ တနိုင်းမဲဆန္ဒနယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဇော်ဝင်းက ဆိုသည်။ ထို့အပြင် ၎င်းအနေဖြင့် စာကြံချမည့် အစီအစဉ်ကိုလည်း မသိရှိကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ထိုဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်ပြီး ဦးဇော်ဝင်းမှ “ဇလပိုင်း ရွှေရက်နေ့ကဆိုရင် ၁၀ မော်လုံးကို ၁၅ ရက်နေ့မှာ နောက်ဆုံး ထွက်သွားဖို့ စာတွေကြတယ်။ ကြတဲ့အခါမှာ သတင်းမီဒီယာတွေက တပ်မတော်၊ လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးရော နယ်မြေခွဲ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ရော ပူးပေါင်းပြီး လုပ်တယ် ဆိုပြီးတော့ သတင်းထုတ်ပြန်သွားတယ်။ ဖြစ်စဉ်ကတော့ ရဟတ်ယာဉ်နဲ့ ကျွန်တော်တို့ကို ခေါ်သွားတာ။ စာကြံမယ်ဆိုတာလည်း မတိုင်ပင်ဘူး။ ကျွန်တော်တို့တော့ လမ်းကြွတယ်။ လိုက်ခဲ့မလား။ တနိုင်းသွားမယ်။ နန်းယွန်းဘက်ကို ပိုက်ဆံသွားပို့မယ်ဆိုပြီးတော့ ခေါ်သွားတာ။ မှော်တွေပေါ် စာကြံတဲ့ အချိန်မှာလည်း ဘာစာတွေကြတယ်ဆိုတာ ကျွန်တော်တို့က မသိသေးဘူး။ စာကြံတာက အလိပ်လိုက်တွေ လုပ်ပြီးတော့ အပေါက်ဖွင့်ပြီးတော့ နောက်ကနေ ပစ်ချတာ။ အောက်ရောက်တော့မှ ဒီလိုစာတွေဆိုတာကို သိရတာ။ ဒါပေမယ့် သူတို့က သတင်းထုတ်ပြန်တဲ့ အချိန်မှာတော့ လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ အတူ နယ်မြေခွဲကိုယ်စားလှယ် အပါအဝင် ပူးပေါင်းပြီး လုပ်ဆောင်တယ်ဆိုပြီးတော့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှာ တရားဝင်ရှင်းတာ။ အဲဒီလိုတွေ ဖြစ်သွားတာပါ။” ဟု ပြန်ရှင်းပြခဲ့သည်။ (Myanmar Now Link)

အရပ်ဘက်-စစ်ဘက် ဆက်ဆံရေး

အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု နယူး ယောက်မြို့၌ ပြုလုပ်နေသော ကုလသမဂ္ဂ အထွေထွေညီလာခံသို့ ဒုတိယသမ္မတ(၂) ဦးဟင်နရီပန်ထီးယူ တက်ရောက်မည်ဖြစ် ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်း အတွင်းဝန် ဦးကျော်ဇေယျက ပြောကြားသည်။ အထက်ပါ ခရီးစဉ်တွင် ဒုသမ္မတ (၂) ဦးဟင်နရီပန်ထီးယူ နှင့်အတူ အမျိုးသားလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် ဦးသောင်း ထွန်း၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်တို့ လိုက်ပါရန်စီစဉ်ထားသည်။ (7 Day Link) (VOA Link)

နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး

ကချင်ပြည်နယ်၊ နမ္မတီးမြို့နယ်အတွင်း မိုင်းပေါက်ကွဲသည့် ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးထားသည့် ကချင် အမျိုးသား ၂ ဦး၏ မိသားစုဝင်များက အမှုမှန်ပေါ်ပေါက်ရေး စုံစမ်းဖော်ထုတ်ပေးရန် စာတစောင်ကို ပြည်သူ့ လွှတ်တော်၊ ပြည်သူ့ရေးရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီထံ ပေးပို့တိုင်ကြားခဲ့သည်။ ထိုသို့ တိုင်ကြားစာ ပေးပို့ခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး သေဆုံးသူ ဦးဖောင်ကပ်နော်လတ၏ ဇနီးဒေါ်ဆိုင်းနန်က “ကျမတို့ အမျိုးသား ၂ယောက်က မိုင်းကွဲပြီးသေတယ်။ သူတို့က KIA စစ်သားလည်း မဟုတ်ဘူး။ မိသားစုနဲ့ အတူနေပြီးမှ မိသားစုကို ရှာဖွေကျွေးမွေးနေတာ အေးအေးချမ်းချမ်း

HR Violation

**နေနေတာ ။ KIA နဲ့ ကျမတို့ လုံးဝ မပတ်သက်ဘူး။ အဲဒါကြောင့် အခုလို စာပို့ရတာပါ။** ဟု ပြောသည်။ ဒေါ်ဆိုင်းနန်နှင့် ဦးနော်ဘောက်၏ ဇနီး ဒေါ်ဂျာလော့ဒ်တို့က စက်တင်ဘာလ ၊ ပထမပတ်တွင် ပြည်သူ့ရေးရာ စီမံခန့်ခွဲမ၊ကော်မတီသို့ ပေးပို့ခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်သည်။ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးကမူ သေဆုံးသူ ၂ ဦးမှာ မိုင်းလိုက်လံထောင်နေသည့် ကချင် လွတ်လပ်ရေး တပ်မတော် (KIA) အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ပြီး မြစ်ကြီးနား-တနင်္ဂနွေလမ်းမကြီးဘေးတွင် မိုင်းထောင်စဉ် ၎င်းတို့ သယ်ဆောင်လာသည့် မိုင်းပေါက်ကွဲကာ သေဆုံးသွားခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ဩဂုတ်လ ၁၀ ရက်က သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။ လမ်းခွကျေးရွာ၊ ဦးဖော်ဂျက်က “သူတို့က KIA မဟုတ်ဘူးဆိုတာကို ကျနော် လုံးဝ အာမခံတယ်။ ဒီကိစ္စကို သေချာ မဖြေရှင်းပေးရင် တပ်နဲ့ ပြည်သူ့အကြား တိုင်းရင်းသားတွေ အကြား မုန်းတီးမှုကို ဖြစ်စေလိမ့်မယ်။ ကျနော် တို့က မြန်မာ့တပ်မတော်တရားကို တိုင်တာ မဟုတ်ဘူး။ လုပ်တဲ့ တပ်ရင်းတပ်ဖွဲ့အပေါ်မှာပဲ တရားဥပဒေအတိုင်း ဖြေရှင်းပေးဖို့ တိုင်ကြားတာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း ကျနော်ပြောချင်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။ ([Irrwaddy Link](#))

ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် PC နှင့် DPN တွေ့ဆုံမည့်ရက် မသတ်မှတ်နိုင်သေးဘဲ ကြိုတင်ညှိနှိုင်းခဲ့သည့်အတိုင်း စက်တင်ဘာအတွင်း တွေ့ဆုံမှု မဖြစ်နိုင်ကြောင်း ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ UNFC ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံ နိုင်အောင်မငေးက ပြောသည်။ ([MNG Link](#))

ဩဂုတ်လကုန်က “ဝ”လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ (UWSA) နှင့် ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူ ထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS)တို့ ၏ တွေ့ဆုံမှုသည် နှစ်ဖက်အကြား ထိတွေ့တိုက်ပွဲများ မဖြစ်ရေးဆွေးနွေးခဲ့ခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း RCSS ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒုဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းမိလားက ပြောသည်။ တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်ရပ်စာချုပ် (NCA)မထိုးဘဲ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးမည်ဆိုသော မြောက်ပိုင်းလက်နက်ကိုင်စုနှစ်ဖွဲ့၏ ပြည်ထောင်စုနိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ (FPNCC) တွင် ပါဝင်ရေး UWSA ဘက်က ကမ်းလှမ်းမှုမရှိဟု ၎င်းကဆို သည်။ ( [7 Day Link](#))

UNFC  
  
UWST - RCSS